
OK-II.0002.6.2024 

Protokół nr III/24 

z III Sesji Rady Powiatu Częstochowskiego 

odbytej w dniu 20 czerwca 2024 roku  

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Częstochowie 

 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Kubat o godz. 09:05 otworzył obrady III Sesji 

witając radnych i gości. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady A. Kubat oświadczył, że w posiedzeniu uczestniczy 24 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 25 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

Radny nieobecny (1): 

1. Adam Markowski  

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że radni otrzymali porządek obrad wraz  

z zawiadomieniem o sesji za pośrednictwem systemu eSesja. Zapytał, czy są zapytania bądź 

uwagi do zaproponowanego porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie porządek obrad. 

 

Rada Powiatu przyjęła porządek obrad jednomyślnie: 23 głosami „za”. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie III Sesji Rady Powiatu i powitanie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

6. Informacja z działalności Starosty i Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Częstochowie o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego powiatu częstochowskiego za 2023 rok. 

8. Udzielenie wotum zaufania dla Zarządu Powiatu Częstochowskiego za 2023 rok: 

a) Debata nad raportem o stanie powiatu za 2023 rok; 

b) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenie wotum zaufania dla Zarządu Powiatu 

Częstochowskiego. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu powiatu częstochowskiego za 2023 rok. 

10. Udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Częstochowskiego z tytułu wykonania 

budżetu powiatu za 2023 rok: 

a) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej sprawozdania  

z wykonania budżetu powiatu za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia. 

b) Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Zarządu Powiatu Częstochowskiego oraz opinii dotyczącej wykonania budżetu powiatu 

częstochowskiego za 2023 rok. 



 

2 

 

c) Przedstawienie opinii stałych komisji Rady Powiatu dotyczących sprawozdania  

z wykonania budżetu powiatu za 2023 rok. 

d) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu. 

e) Dyskusja 

f) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu 

Częstochowskiemu z tytułu wykonania budżetu powiatu za 2023 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania leasingowego. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Częstochowskiego na lata 2024 – 2030. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Częstochowskiego na 2024. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 3 czerwca 2024 roku wniesionej 

w interesie publicznym. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu Częstochowskiego na II półrocze 2024 roku. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu 

Częstochowskiego na II półrocze 2024 roku. 

17. Korespondencja Rady Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

18. Wnioski i oświadczenia radnych; komunikaty.  

19. Zamknięcie obrad III Sesji Rady Powiatu. 

 

Ad. 4 
Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że protokół nr II/24 z sesji w dniu  

16 maja 2024 roku był udostępniony w Biurze Rady oraz w systemie eSesja, a także został 

wyłożony przed niniejszą sesją. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat zapytał, czy są uwagi do protokołu. W związku z ich brakiem 

poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu przyjęła protokół nr II/24 jednomyślnie: 23 głosami „za”. 

 

Ad. 5 
Na wniosek Przewodniczącego Rady w uzgodnieniu z klubami radnych do Komisji Uchwał  

i Wniosków zaproponowano radnych: 

1. Bogusław Gawron 

2. Ignacy Palutek 

 

Rada Powiatu powołała Komisję Uchwał i Wniosków w ww. składzie jednomyślnie:  

23 głosami „za”. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

 

Ad. 6 

Starosta K. Smela przedstawił sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu za okres 

międzysesyjny od dnia 16 maja 2024 roku omawiając zagadnienia omawiane na posiedzeniach 

Zarządu, w tym podjęte uchwały oraz zadania realizowane przez poszczególne wydziały 

Starostwa i jednostki organizacyjne powiatu, ze szczególnym uwzględnieniem zadań wydziału 

OK (Likwidacja barier architektonicznych w Domu Pomocy Społecznej w Blachowni, 

dostosowanie odporów drzwiowych do wymogów osób ze specjalnymi potrzebami, 

termomodernizacja budynku starostwa powiatowego w Częstochowie). Dokonano wyboru 
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reprezentantów powiatu częstochowskiego wchodzących w skład zgromadzenia Jurajskiego 

Związku Powiatowo-Gminnego pod nazwą 'Komunikacja Jurajska'. Prezesem związku został 

Członek Zarząd Adam Morzyk. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości informację z działalności Zarządu w okresie 

międzysesyjnym.  

   

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekty uchwał były procedowane na 

komisjach i zostały zamieszczone na stronie internetowej powiatu, w BIP-ie oraz w systemie 

eSesja. 

 

Ad. 7 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny Dariusz Nowicki przedstawił informację  

o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu częstochowskiego za 2023 rok omawiając 

najistotniejsze zagadnienia związane z działalnością Stacji m.in. poruszył kwestie: COVID-u. 

który nadal trwa; wzrostu zachorowań na terenie powiatu na szkarlatynę oraz boreliozę  

a w Polsce wzrost zachorowań również na krztusiec, odrę i rumień zakaźny; uchylania się 

rodziców od obowiązku szczepień dzieci; nadkonsumpcji antybiotyków;  system wczesnego 

ostrzegania o niebezpiecznej żywności i paszach RASFF; udział w przekazaniu do użytkowania 

6-cio oddziałowego przedszkola wraz z oddziałem żłobkowym w Częstochowie oraz szkoły 

podstawowej z częścią przedszkolną w Cykarzewie Starym; Klub Zdrowego Przedszkolaka; 

produkty ekologiczne; program zapobiegania zakażeniom HIV  zwalczania AIDS. Stan 

sanitarny powiatu można określić jako dobry i stabilny. Pełne sprawozdanie zostało przekazane 

do Rady Powiatu i stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat dodał, że bardzo ważne jest aby Panie badały się oraz aby 

szczepić dziewczynki przeciwko wirusowi HPV, który powoduje raka szyjki macicy. 

Podziękował dyrektorowi za opiekę sanitarno-epidemiologiczną.  

 

Ad. 8a 

Przewodniczący Rady A. Kubat otworzył debatę nad raportem o stanie powiatu. 

 

Starosta K. Smela przedstawił raport o stanie powiatu częstochowskiego za 2023 rok. Raport 

zawiera wszystkie elementy, które radni procedują w trakcie roku, jak sprawozdania 

powiatowych służb zespolonych (sanepid, policja, powiatowy lekarz weterynarii, PSP, PUP), 

wykonanie budżetu, informację o stanie mienia, bilans finansowy, sprawozdanie PCPR, 

sprawozdanie szpitala w Blachowni. Materiał obejmuje wszelkie aspekty działalności powiatu 

począwszy od finansów poprzez mienie komunalne, realizację programów i strategii oraz zadań 

z zakresu oświaty, kultury, sportu, polityki społecznej, ochrony zdrowia i środowiska, 

bezpieczeństwa publicznego, budownictwa, geodezji, gospodarowania nieruchomościami SP, 

komunikacji, inżynierii ruchu i transportu, rynku pracy, współpracy z organizacjami 

pozarządowymi  i innymi. Starosta odniósł się do takich kwestii, jak: inwestycje i remonty,  

zadania drogowe powiatu, współpraca z organizacjami pozarządowymi, imprezy powiatowe tj. 

Festiwal Żniwny, Spartakiada Gmin Powiatu Częstochowskiego, liczba ludności w gminach, 

polityka społeczna, zbiorowy transport publiczny. Nadmienił, że udało się wypracować 

nadwyżkę operacyjną. Swoistym wyróżnikiem powiatu są orkiestry dęte, które rywalizują, 

startują i grają na bardzo dobrym poziomie. Powiat jest również liderem w zakresie scaleń 

gruntów. Starosta zwrócił też uwagę na pracę wydziałów.  

Wszystkie Komisje Rady zapoznały się z raportem i zaopiniowały go pozytywnie. 

Raport stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
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Informacje dodatkowe dotyczące raportu zawiera pokaz filmów promocyjnych 

zaprezentowanych Radzie. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził, że jest pod wrażeniem prezentacji i jest dumny, że 

jestem mieszkańcem powiatu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku dalszych głosów zamknął debatę nad raportem. 

 

Ad. 8b 

Przewodniczący Rady A. Kubat poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia 

wotum zaufania dla Zarządu Powiatu Częstochowskiego. 

  
Rada Powiatu w obecności 23 radnych: 14 głosami „za”, przy 9 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr III/10/2024 w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu 

Częstochowskiego. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.   

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały i pogratulował Zarządowi.  

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu powiatu częstochowskiego  

za 2023 rok został udostępniony radnym w systemie eSesja. Przedmiotowe sprawozdania 

przeanalizowano i pozytywnie zaopiniowano na posiedzeniach wszystkich komisji Rady. 

Wszystkie projekty uchwał i sprawozdania będące przedmiotem niniejszych obrad zostały 

zamieszczone w BIP i w systemie eSesja.  

 

Skarbnik A. Osadnik-Trzepizur poinformowała, że sprawozdanie finansowe składa się  

z kilku elementów: bilansu z wykonania budżetu powiatu częstochowskiego; bilansu łącznego 

obejmującego dane starostwa i powiatowych  jednostek budżetowych; łącznego rachunek 

zysków i strat powiatowych jednostek budżetowych; łącznego zestawienia zmian w funduszu; 

informacji dodatkowej i wprowadzenia. Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu 

częstochowskiego jest to sprawozdanie opisowe, w którym szczegółowo przedstawione jest 

wszystko to, co w ciągu roku budżetowego się działo, wszystkie przedsięwzięcia, które udało 

się wykonać, wszystkie zadania inwestycyjne. Jest również informacja o źródłach 

finansowania. Sprawozdania zostały szczegółowo przedstawione na wszystkich komisjach 

Rady Powiatu i wszystkie najbardziej nurtujące tematy zostały wyjaśnione.  

Sprawozdanie finansowe powiatu częstochowskiego za 2023 rok stanowi załącznik nr 6. 

Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu powiatu częstochowskiego za 2023 rok stanowi 

załącznik nr 7.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat w związku z brakiem innych głosów poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu powiatu częstochowskiego za 2023 rok. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr III/11/2024 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu powiatu częstochowskiego za 2023 rok  

w obecności 23 radnych: 16 głosami „za”, przy 7 głosach „wstrzymujących się” Uchwała 

stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  



 

5 

 

Ad. 10a 

Skarbnik A. Osadnik-Trzepizur przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej wraz 

z uzasadnieniem o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Częstochowskiego sprawozdaniu  

z wykonania budżetu powiatu za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego 

stanowiącą załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. Opinia RIO jest pozytywna i bez uwag.  

 

Ad. 10b 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej R. Nowak przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej  

w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu Częstochowskiego z tytułu wykonania 

budżetu powiatu w 2023 roku wraz z opinią Komisji stanowiący załącznik nr 10 do niniejszego 

protokołu. Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu postanawiając 

wystąpić z wnioskiem o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu. 

 

Ad. 10c 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że sprawozdanie z wykonania budżetu 

powiatu w 2023 roku zostało pozytywnie ocenione przez wszystkie Komisje Rady. Stosowne  

zapisy wraz z wynikami głosowania widnieją w protokołach poszczególnych komisji. Opinia 

Komisji Rewizyjnej wraz z wnioskiem absolutoryjnym została radnym przedstawiona we 

wcześniejszym punkcie. 

 

Ad. 10d 

Przewodniczący Rady A. Kubat przedstawił opinię RIO wraz z uzasadnieniem dotyczącą  

zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 

absolutorium stanowiącą załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. Opinia RIO jest pozytywna 

i bez uwag.  

 

Ad. 10e 

Przewodniczący Rady A. Kubat otworzył dyskusję. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych PIS M. Janowski oznajmił, że jako Klub Radnych Prawa  

i Sprawiedliwości przy głosowaniu nad wotum zaufania, wstrzymali się od głosu. Zaraz do tego 

nawiąże, bo w tej chwili będzie głosowanie nad absolutorium. Pan Starosta przedstawił wiele 

bardzo pozytywnych informacji jeśli chodzi o rozwój starostwa. Zbiega się to z tym, że powiat 

otrzymał gigantyczne środki, chyba największe w trakcie poprzedniej kadencji i mógł 

zrealizować przez to wiele inwestycji. Natomiast tych środków mogło być zdecydowanie 

więcej, gdyby uwzględniono głos opozycji. Dodał, że inwestycje, które były realizowane, były 

realizowane przez pryzmat, jak to sam Pan Starosta mówi „koszuli bliższej ciału”. Dodał, że 

jest cytat z wypowiedzi Pana Starosty. Opozycja wielokrotnie apelowała o to, żeby pozbyć się 

tej drogi. Tak się nie stało. Jeśli chodzi o absolutorium, klub PIS będzie przeciw. Rozumie, że 

teraz w tych nowych okolicznościach i nowej rzeczywistości, napływ środków będzie jeszcze 

większy i zapewne nie będą to środki z kredytu, bo było to bardzo mocno krytykowane: „Kto 

to będzie spłacał? Nasze dzieci, wnuki, prawnuki” itd. Sądzi, że teraz będą to wypracowane 

środki, które trafią do powiatu i będziemy mogli realizować mnóstwo inwestycji. Wtedy klub 

PIS będzie głosował „za”. Podsumowując martwi go że przez całą ostatnią kadencję Pan 

Starosta mówił, że jest trudna sytuacja finansowa, pieniędzy nie ma. A jednak ilość pieniędzy 

zewnętrznych, która wpłynęła, była ogromna. Dzisiaj Pan Starosta powiedział, że z tym KPO 

to nie wiadomo jak to będzie, że będziemy mieli nowe struktury, które będą decydowały o tym, 

jakie środki będziemy mogli mieć, czy jak będzie wyglądał budżet. Powiedział Pan, że jest to 

słaba perspektywa dla powiatu, a przynajmniej może być gorsza niż była. Więc zastanawia się 

jak to jest? To było źle i teraz miało być lepiej? Miało być z uśmiechem a będzie gorzej? 
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Przewodniczący Rady A. Kubat podziękował za głos opozycji. Dodał, że pieniądze, które 

dotarły do nas przez ostatnią kadencję są doceniane. Natomiast te pieniądze to nie jest żadna 

łaska. My mamy te pieniądze otrzymać i otrzymaliśmy i chwała za to tym, którzy się do tego 

przyczynili. Powiat wygląda coraz lepiej. Zawsze jest niepewność co będzie dalej. Powiat ma 

kredyt, bo w biznesie jest tak, że aby się rozwijać trzeba wziąć kredyt. Powiat może sobie 

pozwolić na inne rozwiązania tego typu ale na razie tego nie musimy robić. Mamy trudną 

sytuację polityczną i ta polityka wpływa również na samorządy. Budżet państwa ponosi 

wydatki resorty siłowe i to odbija się na kondycji samorządu w Polsce. Dodał, że Pan Starosta 

wspominał o tym, że samorząd czeka na dofinansowanie. Poprzedni rząd owszem dał te 

pieniądze, natomiast sytuacja się zmienia i ma nadzieję, że rząd, który teraz sprawuje władzę, 

będzie pamiętał o samorządach. Mając na uwadze te wszystkie trudne sytuacje kluby koalicyjne 

zagłosują „za”. 

 

Wicestarosta J. Miarzyński odniósł się do wystąpienia Przewodniczącego Klubu Radnych 

PiS. Rok 2023, jeżeli chodzi o budżet kształtował się następująco 170 milionów dochodu, 173 

miliony wydatków, deficyt 3 miliony, kredyt 5,9 miliona, połowa tego co było zaplanowane na 

początku roku budżetowego. Dochody z PIT-u, który jest dla nas najważniejszym dochodem 

własnym, przed okresem COVID-u, przed reformami budżetu samorządów i dochodów 

samorządów wynosiły około 30%. Natomiast w 2023 PIT dla powiatu wyniósł dokładnie 32,5 

miliona złotych co stanowiło 19 proc. dochodów. W przeciągu 25 lat nigdy ten dochód nie był 

tak niski.  Dochód z PIT w roku 2022 wyniósł 39,5 miliona, w 2021 38 milionów. Spadek 

dochodów wynika z wielu rzeczy m.in. z tego, że podatnicy uciekali na ryczałt. Z ryczałtów 

samorządy nie korzystają. Innym powodem jest inflacja i konieczność podniesienia 

wynagrodzenia pracownikom. Trzeci istotny warunek, to wspomniane wcześniej dochody 

powiatu związane z Polskim Ładem, czyli środkami na inwestycje strategiczne. Otrzymaliśmy 

3,5 miliona złotych. 1,5 mln w edycji ósmej, wszystkie inne powiaty dostały dużo więcej. Były 

takie, które uzyskały 26-23 mln, z reguły było to 14-15 milionów. Te 1,5 miliona otrzymaliśmy 

na chodnik w Skrzydlowie. Mimo złożonego wniosku nie otrzymaliśmy pieniędzy na Garnek  

i Czarny Las. Otrzymaliśmy dofinansowanie do zabytków i otrzymaliśmy milion dwieście 

pięćdziesiąt cztery tysiące na mur w Złotym Potoku, mimo że występowaliśmy również na 

remont warsztatów w Złotym Potoku przy szkole. Łącznie na mieszkańca w ubiegłym roku 

otrzymaliśmy 26 złotych, natomiast powiat myszkowski dostał 578 zł. Wszystkie inne powiaty 

dostały wyższe kwoty.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych PIS M. Janowski powiedział, że chciałby się odnieść do 

wypowiedzi Przewodniczącego Rady, ponieważ się nie zrozumieli. Mówiąc o kredycie nie miał 

na myśli kredytu, który zaciągnęło starostwo, bo to jest dla niego zrozumiałe. Nie wie, czy jest 

jakiś samorząd w Polsce, który nie ma kredytu obrotowego, kredytu na potrzeby ad hoc. 

Wyjaśnił, że miał na myśli kredyt mówiąc o Polskim Ładzie. On był krytykowany pod kątem 

tego, że jest to kredyt, który będziemy pokoleniami musieli spłacać. Odniósł się do KPO, które 

rzekomo otrzymaliśmy, bo na razie nie otrzymaliśmy. Jeśli dobrze pamięta jest to 26 miliardów 

euro, z czego 16 miliardów jest do dyspozycji a reszta to odsetki kredytowe. Pyta się więc, kto 

będzie spłacał te 26 miliardów? No chyba, że jednak zabiorą nam te pieniądze, bo może się 

okazać, że przekroczyliśmy deficyt budżetowy, wczoraj Unia Europejska mocno się tym 

zainteresowała. Rozumie też, że Pan Wicestarosta Miarzyński chciał powiedzieć, że ubolewa 

nad tym, że powiat dostał tak mało środków w ubiegłym roku. Zatem chciałby powiedzieć 

opinii publicznej, że starostwo mogło dostać o wiele więcej tych pieniędzy. Wicestarosta 

doskonale o tym wie, tylko wnioski zostały tak złożone, że nie miały po prostu szans przejść. 

Może gdyby zarząd zmienił formę, efekt byłby inny. 

 



 

7 

 

Wicestarosta J. Miarzyński wyjaśnił, że wnioski do Polskiego Ładu są bardzo proste. Trzeba 

napisać tytuł zadania, kwotę, krótkie uzasadnienie. Można to zrobić na jednej stronie. 

Natomiast nie było żadnych kryteriów i żadnej komisji, która analizowała wniosek. To było po 

prostu zadanie uznaniowe, program uznaniowy. 

 

Członek Zarządu A. Morzyk oznajmił, że przysłuchując się toczącej dyskusji zastanawiał się, 

w jakim punkcie sesji się znajdujemy i nad czym dyskutujemy. Jesteśmy w punkcie dyskusja 

nad absolutorium dla zarządu za wykonywaną pracę w roku 2023. Natomiast dyskusja  

w ogóle nie dotyczy pracy zarządu. Tego, jakie zadania zarząd realizował, jak te zadania 

realizował. Dyskusja toczy się w otoczeniu naszego powiatu, rządu i narzędzi jakie państwo, 

czyli jakby władza centralna stwarza dla samorządów, oddziaływania pewnego rodzaju 

regulacji, czyli wszystkich czynników zewnętrznych, na które de facto zarząd powiatu, ale też 

każdej innej jednostki samorządowej nie ma za bardzo mocy sprawczej. Zarząd Powiatu stara 

się wykorzystywać wszystkie szanse na pozyskiwanie środków. Wnioski składane są na 

wszelkiego rodzaju aplikacje, które są możliwe, co było przedstawione na prezentowanym 

przez Pana Starostę filmie. Zarówno środki krajowe, czyli rządowe, nieważne którego rządu, 

bo rząd jest wszystkich Polaków i to jest najważniejsze. Są środki europejskie, najlepszy 

przykład to scalenia i to nas wyróżnia od innych jednostek samorządowych. Jest fundusz 

samorządowy rozwoju przewozów autobusowych i szereg innych funduszy, z których zarząd 

korzysta i stara się dobrze wykonywać swoją pracę. Nie padło żadne stwierdzenie, które by 

negowało pracę zarządu, więc rozumie, że ocena absolutorium będzie pozytywna. 

 

Starosta K. Smela stwierdził, że sam nie będzie się oceniał. Zapytał, co znaczy że powiat 

otrzymał ogrom pieniędzy? Żadna statystyka w tym kraju nie pokazuje, że powiat 

częstochowski otrzymał jakiś ogrom pieniędzy, a wręcz odwrotnie. I na to są dokumenty. Jeśli 

pan Janowski mówi, że wnioski zostały źle złożone, to proszę aby to udowodnił. Kto je oceniał, 

według jakich kryteriów oraz dlaczego nie otrzymaliśmy kwot o które wnioskowaliśmy.  

Są statystki więc te 26 zł. Wicestarosta J. Miarzyński nie wyciągnął z palca. W wyborach 

politycznych ogrom pieniędzy nie decyduje, decyduje polityka. Gdy z dużą ostrożnością mówi, 

co nowy rząd zaproponuje, jak nas to będzie dotyczyć i w jakim kierunku pójdą prace, to wcale 

się nie spodziewa, ogrom pieniędzy. Priorytety naszego państwa muszą się zmienić. Powoduje 

to polityka i sytuacja. Chciałby, żeby było czytelnie, rzetelnie, z kryteriami, z ocenami,  

z możliwościami, ze ścieżkami odwoławczymi, żeby wiadomo było, gdzie jest źle. Stara się 

być samorządowcem, stara się wyciągnąć dla powiatu jak najwięcej. Nieważne z kim się 

współpracuje. 

 

Radny M. Chudzik powiedział, że cyfry nie kłamią. Zarząd działał dobrze i kontrolował 

budżet. Sądzi, że to duża zasługa Pani Skarbnik. Z racji tego, że z przewodniczącym  

A. Kubatem są najdłużej urzędującymi radnymi to wie, że niezależnie jakie rządy były, to 

zawsze obiecywały samorządom. I nic z tego nie wychodziło. Dodał, że jego zdaniem nic się 

nie zmieni. Obserwując rynek pracy, jest w tej chwili załamanie gospodarcze. Zgadza się w stu 

procentach z tym, że dużo pieniędzy idzie na zbrojenie, bo jesteśmy w bardzo trudnej sytuacji. 

Nie bardzo wierzy, w to co Pan Starosta powiedział, że będzie to czyste i transparentne, 

ponieważ nigdy nie było inaczej. 

 

Ad. 10f 

Przewodniczący Rady A. Kubat przedstawił i poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Częstochowskiego z tytułu wykonania 

budżetu powiatu za 2023 rok.  
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Rada Powiatu w obecności 24 radnych: 15 głosami „za” przy 8 głosach „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr III/12/2024 w sprawie udzielenia absolutorium 

Zarządowi Powiatu Częstochowskiego z tytułu wykonania budżetu powiatu za 2023 rok. 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały  

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 

zobowiązania leasingowego został udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez 

komisję merytoryczną. Poprosił Skarbnik A. Osadnik-Trzepizur o przedstawienie uchwały.  

 

Skarbnik A. Osadnik-Trzepizur przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

Wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr III/13/2024 w sprawie zaciągnięcia zobowiązania 

leasingowego: 22 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2024 – 2030 został 

udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr III/14/2024 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2023 – 2030: 21 głosami „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”. Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 13 
Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian  

w budżecie Powiatu Częstochowskiego na 2024 rok został radnym udostępniony w systemie 

eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi  

i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr III/15/2024 w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

Częstochowskiego na 2024 rok: 21 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. Uchwała 

stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  
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Ad. 14  

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

petycji z dnia 3 czerwca 2024 roku wniesionej w interesie publicznym został radnym 

udostępniony w systemie eSesja. Do projektu uchwały dołączono treść petycji stanowiącej 

załącznik nr 16 do niniejszego protokołu oraz stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

stanowiące załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi  

i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr III/16/2024 w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 3 czerwca 

2024 roku wniesionej w interesie publicznym: 21 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym 

się”. Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Częstochowskiego na II półrocze 

2024 roku został radnym udostępniony w systemie eSesja. Plan pracy został sporządzony przez 

Komisję Rewizyjną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały,  

w tym do planu pracy.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały.  

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr III/17/2024 w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Częstochowskiego na II półrocze 2024 roku: 22 głosami 

„za”. Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

planów pracy stałych komisji Rady Powiatu Częstochowskiego na II półrocze 2024 roku został 

radnym udostępniony w systemie eSesja. Plany pracy zostały sporządzone przez poszczególne 

komisje Rady. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały, w tym 

do planów pracy. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę III/18/2024 w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych 

komisji Rady Powiatu Częstochowskiego na II półrocze 2024 roku: 22 głosami „za”. Uchwała 

stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały. 

 

 

 

 



 

10 

 

Ad. 17  

Przewodniczący Rady A. Kubat przedstawił korespondencję, która wpłynęła do Rady  

w okresie od ostatniej sesji tj. od 16 maja 2024 roku informując, że poszczególne dokumenty 

pozostają do wglądu w Biurze Rady. Informacja stanowi załącznik nr 21 do niniejszego 

protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat poprosił radnych o założenie służbowych skrzynek 

mailowych. W tym zakresie należy zgłosić się do informatyków.  

 

Ad. 18  

Radna E. Łagiewka wniosła interpelację w sprawie podania kwot imprez z rozdziału 7.2 

Kultura i Promocja oraz 7.3 Sport i Turystyka wymienionych w Raporcie o stanie powiatu za 

2023 rok. Interpelacja stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
 

Radny E. Łęgowik wniósł interpelację w sprawie przebudowy ul. Kościuszki w m. Rędziny 

(DP 1061 S). Interpelacja stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

 

Radny E. Łęgowik wniósł interpelację w sprawie zorganizowania spotkania zainteresowanych 

podmiotów w sprawie przebudowy ul. Kościuszki w m. Rędziny. Interpelacja stanowi 

załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 

 

Radna A. Ujma wniosła interpelację w sprawie zabezpieczenia środków na remont DP 1078 

S ul. Cisiańska w m. Cisie. Interpelacja stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 

 

Radna A. Ujma wniosła interpelację w sprawie zabezpieczenia środków na remont DP 1048 

S ul. Długa w m. Łojki. Interpelacja stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 

 

Radna A. Ujma wniosła interpelację w sprawie załatania dziur i ubytków na DP 1046 S  

ul. Kościuszki w m. Blachownia. Interpelacja stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 19 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec wyczerpania porządku obrad o godz. 11:39 zamknął 

obrady III Sesji Rady Powiatu.  

 

 Sesja była transmitowana i utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Nagrania obrad są udostępnione w BIP i na stronie internetowej powiatu. Płyta CD z nagraniem 

audio stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 

 Transkrypcja stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu. 

 Raport z głosowań stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 

 
Protokół sporządziła Justyna Mrowiec   

 


